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Kopsavilkums par Madonas novada attīstības programmas 2013.-2020.gadam 

1.redakcijas sabiedriskās apspriešanas gaitu 

 

Pamatojoties uz Madonas novada domes 2012.gada 31.jūlija lēmumu (protokols Nr.17), no 2012.gada 

13. augusta līdz 23. septembrim noritēja Madonas novada attīstības programmas 2013.-2020.gadam 

1.redakcijas sabiedriskā apspriešana.  

Paziņojums par Attīstības programmas 1.redakcijas sabiedrisko apspriešanu, t.sk. sabiedriskās 

apspriešanas sanāksmēm Madonas novadā tika publicēts vietējā laikrakstā “Stars”, Madonas novada 

domes laikrakstā “Madonas Novada Vēstnesis” un ievietots Madonas novada mājas lapā 

www.madona.lv, kā arī VPVB mājas lapā www.vpvb.gov.lv.  

Ar izstrādāto Attīstības programmas 1.redakciju bija iespējams iepazīties Madonas novada mājas 

lapā www.madona.lv, Madonas novada domē un visās novada pagastu pārvaldēs, elektroniski nosūtīta 

pašvaldības deputātiem. Plānošanas dokumenta 1.redakcija tika nosūtīta arī novada kaimiņu 

pašvaldībām un no divām tika saņemts atzinums (no Gulbenes un Krustpils novada).  

Attīstības programmas 1.redakcija tika nosūtīta Madonas reģionālajai vides pārvaldei, Veselības 

inspekcijai, Dabas aizsardzības pārvaldei un no šīm minētām iestādēm tika saņemti atzinumi. 

Atzinums par attīstības programmas 1.redakciju tika saņemts arī no Vidzemes plānošanas reģiona 

administrācijas. 

Tikšanās ar iedzīvotājiem (sabiedriskās apspriešanas sanāksmes) tika organizētas katrā novada 

pagastā un Madonas pilsētā laika posmā no šī gada 27.augusta līdz 6.septembrim. Uz sabiedriskās 

apspriešanas sanāksmēm bija kopumā ieradušies 107 cilvēki (ieskaitot sanāksmes organizētājus). 

Lielākais sabiedriskās apspriešanas sanāksmju apmeklējums bija Madonā, Dzelzavā, Sarkaņos un 

Kusā (katrā pa 10 iedzīvotājiem, skat.1.att.). 

1.att. Madonas novada attīstības programmas 2013.-2020.gadam 1.redakcijas sabiedriskās 
apspriešanas sanāksmju apmeklētība. 
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Sanāksmēs saņemtie komentāri un priekšlikumi ir apkopoti 1.tabulā. Sabiedriskās apspriešanas laikā 

tika saņemti rakstiski priekšlikumi par Attīstības programmas 1.redakciju no 1 juridiskas personas 

(AS “HERCOGISTE”), kas tiks izvērtēti un ņemti vērā Attīstības programmas gala redakcijas 

izstrādē. 

Attīstības programmas 1.redakcijas sabiedriskās apspriešanas laikā tika saņemti ieteikumi par attīstības 

programmas redakcionāliem uzlabojumiem, kā arī ierosinājumi rīcību plānam, attīstāmajiem 

virzieniem un konkrētu problēmu risināšanai. 

Visi sabiedriskās apspriešanas laikā saņemtie komentāri, priekšlikumi un iebildumi tiks  izvērtēti un 

ņemti vērā, iestrādājot Attīstības programmas gala redakciju. 

 

1.tabula.  Sabiedrības un valsts iestāžu komentāri par Attīstības programmas 2013.-2020.gadam 
1.redakciju 

Nr.

p.k. 

Iebilduma/priekšl
ikuma iesniedzējs 

(*SA – sabiedriskās 
apspriešanas sanāksmē 
saņemtais komentārs) 

Iesniegtā iebilduma/ 
priekšlikuma būtība 

Ņemts 
vērā/ 

nav ņemts 
vērā 

Pamatojums, 
ja 

iebildums/pri
ekšlikums 
nav ņemts 

vērā 

1 SA Aronas 

pagastā 

29.08.2012. 

Likumdošanas izmaiņu iniciatīva – pārtraukt 

skolotāju beztiesiskumu, skolēni ir jāaudzina 

arī darbam, arī pašapkalpošanās jāievieš. 

  

2  Aronas pagastā līdz šim nav attīstījusies gaļas 

lopu audzēšana, tā varētu būt nozare, kas 

jāveicina. 

  

3 SA Barkavas 

pagastā 

28.08.2012 

Papildināt sadaļu “Izmantotie saīsinājumi”.   

4  SVID analīzē nav pieminēta arodvidusskola.   

5  Nomainīt tekstā vārdu” bērnudārzs” ar PII 

(pirmsskolas izglītības iestāde). 

  

6  Vājā puse ir lauksaimniecība, jo šajā nozarē ir 

maz darbavietu. 

  

7  Kategoriski aizliegt apmežot meliorētas 

lauksaimniecības zemes. 

  

8  Lauksaimniecības zemēs subsīdijas ir 

jāiegulda, lai tās ražotu, nevis tikai nopļaut un 

saņemt subsīdijas. 

  

9  Kategoriski iebilst pret Barkavas 

arodvidusskolas pārcelšanu uz Madonu. 

  

10  Kultūras SVID saskatāma pretruna par valsts   
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un pašvaldības atbalstu. 

11  Nav apspēlēta profesionālā izglītība.   

12  Minēt pašvaldības autoceļu kopgarumu un pa 

pagastiem. 

  

13  Precizēt autoceļa Lubāna-Jaunkalsnava 

garumu. 

  

14 SA Barkavas 

pagastā 

28.08.2012 

Nepieciešama precīzāka informācija par 

komunālo saimniecību. 

  

15  Koriģēt nosaukumu “Stalidzāni” uz 

“Stalīdzāni”. 

  

16  Dabas teritoriju kartē grūti izšķirt DL Lubāna 

mitrājs robežu (nomainīt krāsojumu). 

  

17  Transporta infrastruktūras kartē Bozēnu ceļš 

parādīts ar asfalta segumu, bet faktiski tas ir 

grants seguma ceļš. 

  

18  DL Barkavas ozolu audze nav pieejams no 

Barkavas pagasta puses. 

  

19  Novada saistošie noteikumi attiecas uz 

visiem, t.sk. Uz Latvijas valsts autoceļiem, 

tādēļ jāpieprasa ceļmalu kopšana. 

  

20  Problēmas ir ar daudzdzīvokļu māju un to 

teritorijas sakopšanu, nepieciešams kārtības 

policists. 

  

21  Būtu vēlams saplānot pa gadiem 

sasniedzamos mērķus (vismaz pa pirmajiem 

3). 

  

22 SA Bērzaunes 

pagastā 

05.09.2012 

Rīcības plānā maz plānotu aktivitāšu, kas 

attiektos uz pagastiem. 

  

23  Jāiekļauj pie veselības aprūpes rīcībām 

māmiņu medicīniskās aprūpes pieejamības 

atbalstīšana. 

  

24  Gaiziņkalnam jābūt sasniedzamam pa visiem 

uz turieni vedošiem autoceļiem. Jāierīko arī 

veloceliņi. 

  

25  Pagastos jāparedz elektrolīniju nomaiņa uz 

kabeļiem. 

  

26  Ceļu sakārtošana, ne tikai uzturēšana, bet   
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atjaunošana (Zīdiņi-Viesūnēni-Bērzaune). 

27  Skolēnu autobusa pieejamība katram lauku 

bērnam nokļūšanai uz skolu un mājās no 

skolas. 

  

28 SA Dzelzavas 

pagastā 

27.08.2012 

Sporta un brīvā laika pavadīšanas rīcībās 

jāiekļauj Dzelzavas sporta laukuma 

renovēšana, izbūvējot mākslīgā seguma 

celiņu, inventāra noliktavu un apgaismojumu. 

  

29 SA Dzelzavas 

pagastā 

27.08.2012 

Nepieciešams ieplānot Dzelzavas skolas, kas 

ir arhitektūras piemineklis, durvju 

restaurāciju, jumta, aizmugurējā pagalma un 

centrālā celiņa rekonstrukciju. 

  

30  Nepieciešama Doku Ata kapa vietas 

atjaunošana. 

  

31  Nepieciešama Dzelzavas estrādes un parka 

labiekārtošana. 

  

32  Peldvietas ierīkošana Bakānu ezera krastā – 

vietējiem iedzīvotājiem un arī tūristiem. 

  

33  Dzelzavas ūdenssaimniecības II.kārta 

paredzēta, bet tajā vajag iekļaut ne tikai 

kanalizācijas sistēmas sakārtošanu, bet arī 

ūdensapgādi. 

  

34  Rīcību plānu papildināt ar rīcībām attiecībā 

uz bērniem invalīdiem, jo novadā ir tikai 2-3 

skolas, kur šādu bērnu nav. 

  

35  Ieplānot Dzelzavas PII iekštelpu 

rekonstrukciju, kas ir aktuāla. 

  

36 SA Kalsnavas 

pagastā 

04.09.2012 

Rīcību un investīciju plānā iekļaut veloceliņu 

uz Aiviekstes ciemu. 

  

37  Biznesa parkus veidot katrā pagasta centrā, 

kaut nelielus. 

  

38  Pašvaldībai ierosināt izmaiņas likumdošanā 

uzņēmējdarbības attīstībai labvēlīgas, 

draudzīgas vides radīšanai. 

  

39  Kalsnavas pagastā jāveido dzīvojamais fonds. 

Tā šobrīd ir aktualitāte. 

  

40  Vīzija novadam ir skaista, tomēr vajadzētu 

sākt ar pamatlietām: nodrošināt 

pamatvajadzības un normālus dzīves 

  



5 

apstākļus. 

41  Kādā mērā tas, kas ir pieejams novada centrā, 

ir pieejams arī pagastos un pagastu 

iedzīvotājiem? 

  

42  Nav izlīdzinājuma starp pagastiem, pastāv 

nevienlīdzība.Kalsnavas pagasta pārvaldē nav 

saimnieka, pārvaldes ēkas fasāde grūst, trūkst 

finansējuma ikdienas vajadzībām. 

Jaunkalsnavā nav bērnudārza. 

  

43 SA Kalsnavas 

pagastā 

04.09.2012 

Ieviest pašvaldības pabalstu tām māmiņām, 

kas pašas audzina bērniņus līdz 3 gadu 

vecumam. 

  

44 SA Ļaudonas 

pagastā 

31.08.2012 

Ļaudonā kādreiz bija pludmale “Krastmalas”, 

bet plūdu dēļ Aiviekstes upē pludmali ierīkot 

nav iespējams. 

  

45  Tekstā vārds “monitorings” jāaizstāj ar citu, 

latvisku vārdu. Dokumentam jābūt tādā 

valodā, lai ikviens to saprot un var izlasīt. 

  

46  Sāvienas ezers aizaug, nepieciešams izstrādāt 

tā apsaimniekošanas plānu, problēma ir tāda, 

ka aizsargjoslā nedrīkst cirst kokus. Tad 

jāierosina izmaiņas likumdošanā, lai var 

ūdens objektu krastus sakopt. 

  

47  Nevar nodrošināt sadzīves atkritumu 

savākšanu no visām viensētām, kā tās lauku 

tantiņas samaksās, cik dārgi un nerentabli būs 

nodrošināt šo pakalpojumu. Paredzēt vākt 

tikai no ciemu teritorijām. 

  

48  Jāparedz  tādu objektu kā Sāvienas pilskalns, 

Beļavas teterakmens, Toces muiža (Ļaudona 

dzimtā vieta) sakopšana, apsaimniekošana un 

aizsardzība. 

  

49  Pie Ļaudonas esošā lidmašīnas aste ir 

jāpārvieto uz Brāļu kapiem, jo konkrētā 

pašreizējā vieta nav piemiņas vieta kritušajam 

lidotājam vai kā citādi. 

  

50  Ļaudonā NAI nedarbojas un notekūdeņi 

netiek attīrīti. 

  

51 SA Liezēres 

pagastā 

29.08.2012 

Akcentēt darbaspēka trūkuma problēmu.   
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52  Esošās situācijas aprakstā minēts, ka Liezēres 

pagastam nav tūrisma attīstības perspektīvas, 

bet ir. To vajadzētu norādīt. 

  

53  Vajadzētu attīstīt gar Eiroveloceliņa maršrutu 

tūrisma infrastruktūru. 

  

54 SA Madonas 

pilsētā 

06.09.2012. 

AP stratēģisko daļu papildināt ar vēlamās 

attīstības tendences raksturojošu 

kartogrāfisku materiālu novada līmenī. 

  

55  Stratēģisko daļu vēlams nodalīt no AP rīcību 

sadaļas, kas ir apjomīga un kur katrs var 

pasmelties idejas savam biznesam. Tas ir 

atšķirīgi un pozitīvi salīdzinājumā ar citu 

novadu Attīstības programmām, kur 

ievietotas tikai pašvaldībām īstenojamās 

rīcības. 

  

56 SA Madonas 

pilsētā 

06.09.2012. 

Attīstības Programmā vēlams iekļaut 

stratēģiskās attīstības vadlīnijas kas ir 

saistošas teritorijas Plānojumam, piemēram: 

zemes nodalījumu lielums ciematos, LIZ, 

dabas pamatnes teritorijās, mozaīkveida 

ainavas saglabāšanas reģioni un principi, 

apmežošanas principi, zaļie koridori, u.c. 

  

57 SA Mārcienas 

pagastā 

04.09.2012 

Mārcienas pagastu apvienot ar Bērzaunes 

pagastu, jo šāds sadalījums ir par mazu. Vajag 

reformu realizēt līdz galam un kā 

administratīvas vienības izveidot arī reģionus. 

  

58  Rast iespēju maksāt lielāku darba algu 

jaunajiem speciālistiem. 

  

59  Ierosināt izmaiņas likumdošanā, kas sakārtotu 

meliorācijas sistēmu uzturēšanas un 

atjaunošanas jautājumus. Lielās, maģistrālās 

meliorācijas sistēmas savā pārziņā un 

apsaimniekošanā paņem valsts, bet mazās – 

zemju īpašnieki. 

  

60  Mārcienā nepieciešams piesaistīt zobārstu.   

61  Izveidot Mārcienā pansiju vai dienas centru 

senioriem. 

  

62  Nav sabalansēta attīstība starp Madonu un 

pagastu centriem. 

  

63  Pagastos organizēt līderisma kursus.   
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64  Mārciena nedrīkst zaudēt skolu un 

bērnudārzu. Jāatbalsta daudzbērnu ģimenes. 

  

65 SA Mētrienas 

pagastā 

30.08.2012 

Atbalstīt investīcijas cilvēkkapitālā, atbalsta 

instrumentu izveide iedzīvotāju stimulēsanai 

nodarboties ar mājražošanu. 

  

66 SA Praulienas 

pagastā 

30.08.2012 

Rīcību plānā pie R149., R141.iekļaut arī 

Praulienu. 

  

67  pie R.255. iekļaut golfa laukumu   

68  pie R.349. iekļaut gājēju ietves izbūvi 

Praulienā no krustojuma uz PII 

  

69 SA Praulienas 

pagastā 

30.08.2012 

veloceliņš uz Madonu – caur Mācītājmuižu 

un Vistiņlejas kapiem 

  

70  Investīciju plānā pie valsts autoceļu 

rekonstrukcijas pievienot ceļa Ļaudona-Švāns 

asfaltēšanu un Praulienas apvedceļa atlikušā 

posma no Praulienas zīmes līdz Mētrienas 

ceļam asfaltēšanu. 

  

71 SA Sarkaņu 

pagastā 

27.08.2012 

Ieteikums investēt Biznesa centra izveidē 

Madonā. Sakārtot pašvaldības ceļus. 

  

72 SA Vestienas 

pagastā 

05.09.2012 

Vestienā ir nepieciešams atjaunot stadionu.   

73  Nav brīvu dzīvojamo platību jaunām 

ģimenēm, tādejādi pagastā nevar ienākt jauni 

speciālisti, iedzīvotāji. 

  

74  Nākotnes ielas posmā nepieciešams ierīkot 

apgaismojumu. 

  

75  Kultūras namam steidzami nepieciešama 

rekonstrukcija – apkures sistēmas un 

elektroinstalāciju nomaiņa, logu nomaiņa, 

skatuves, kinotelpas rekonstrukcija. Kultūras 

namam nav nekāda IT aprīkojuma, pat ne 

mūzikas iekārtas. 

  

76  Nepieciešams rekonstruēt autoceļu 

Kalnsētas-Mērnieki. Ceļa pamatne ir 

sabojāta, nepieciešama steidzama rīcība LVM 
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no savas puses gatavojas veikt kapitālo 

remontu, atlikušos ~2 km būtu vajadzīgs 

rekonstruēt no novada puses. 

77  Vestienā tuvākajā laikā būs aktuāls jautājums 

par ģimenes ārsta praksi. Vai jauni ārsti nāks, 

ja nav kur dzīvot? 

  

78  Apsvērt iespēju novadā izveidot 1 

specializēto internātskolu bērniem ar īpašām 

vajadzībām. Kalsnavas pamatskolā ir 1 

speciālā klase, Dzelzavā ir speciālais 

internāts, bet ir nepieciešamība pēc 

internātskolas bērniem, kuriem nepieciešama 

asistenta palīdzība un pilna aprūpe. 

  

79 SIA “Hercogiste” Iztrūkst telpiskās attīstības perspektīvas – 

rakstiski un grafiski. Jānosaka teritoriju 

attīstības vadlīnijas. 

  

80  Nodalīt Ilgtspējīgas attīstības stratēģiju no 

Attīstības programmas, stratēģiju papildinot 

ar telpiskās attīstības perspektīvu rakstveidā 

un grafiskā veidā. 

  

81  Norādīt dokumenta autorus, Vadības grupas 

sastāvu. 

  

82  Vīzija ir radoša un interesanta. Lūdzam to 

saglabāt nemainītā  veidā, atstājot tās 

detalizēto skaidrojumu. 

  

83  Šaubas rodas par jēdziena “pašpietiekams 

novads” lietošanu, tādējādi var tikt 

nepamatoti zaudēta saikne ar ārējiem 

resursiem un rodas nozlēgtības iespaids. 

  

84  Dokumentos telpiskās attīstības  perspektīvas 

tematiskās kartes nav atrodamas. 

  

85  SVIDā jānovērš iekšējās pretrunas. SVID 

strukturējumā nav vienotas shēmas. 

  

86  AP II.daļas 3.nodaļai “Dokumentu ietvars” 

sasaistīt ar novada specifiskajām interesēm 

vai nepieciešams skaidrojums par šīs nodaļas 

strukturējumu un pielietojumu. 

  

87  Saglabāt 4.4. nodaļā ietverto novada attīstības 

scenāriju: “Dosim izaicinošas iespējas 

ātrajiem un spēcīgajiem, atbalstīsim lokālās 
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un reģionālās iniciatīvas jebkurā novada 

pilsētā, ciemā vai lauku apvidū, iesim uz 

priekšu kā līdzvērtīgi partneri un sabiedrotie.” 

88  AP 51.lpp. Liezēres pagastam nebūtu 

atbalstāms mērķis “Nodrošināt vidi 

degradējošo objektu sakopšanu, 

lauksaimniecībā neizmantojamo LIZ 

apmežošanu”. Šo mērķi vajadzētu koriģēt 

sekojoša redakcijā: “Nodrošināt vidi 

degradējošo objektu un teritoriju 

sakopšanu,t.sk., dažādojot atvērtās telpas 

funkcionālo izmantošanu un pēc iespējas 

atturoties no lauksaimniecībā izmantojamo 

zemju apmežošanu”. 

  

89  Investīciju plānā piešķirt nozīmību punktam 

par “Valsts autoceļu rekonstrukciju”, kā 

prioritāti starp tiem norādot asfalta segas 

konstrukcijas atjaunošanu autoceļam P30 

Cēsis-Vecpiebalga-Madona. 

  

90 SIA “Hercogiste” Investīciju plānā iekļaut punktā Nr.11 

“Pašvaldības autoceļu rekonstrukcija” 2 

sekojošu pašvaldības autoceļu rekonstrukciju: 

ceļš no autoceļa P30 (pie Priedniekiem) 

virzienā uz Briņģiem un  ceļš no autoceļa P30 

(pie Vilciņkalna) virzienā uz Ūdriem līdz 

Gulbērei. 

  

91 Krustpils novada 

pašvaldība 

Iesakām AP uzrādīt funkcionālās saites ar 

Krustpils novada pašvaldību, kas veicinātu 

savstarpējo sadarbību. Iespējamās sadarbības 

jomas saskatām tūrismā, dabas aizsardzībā un  

transporta attīstībā. 

  

92 Madonas reģionālā 

Vides pārvalde 

AP I daļā: 

  1.2.nodaļā precizēt, ka 

2009.g.izveidots dabas liegums “Lubāna 

mitrājs”, kurā apvienoti 12 bijušie dabas 

liegumi, 

 1.6.nodaļā precizēt visu ĪADT 

nosaukumus, 

 1.8.nodaļā precizēt pēdējo 

teikumu. 

 2.2.nodaļā precizēt, vai ir plānoti 

Praulienas un Sarkaņu pagastu 

ūdenssaimniecības sistēmu pieslēgumi 

Madonas pilsētas centralizētajiem tīkliem. 
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 29.lpp apzināt visus pagastus, 

kuros ir pabeigti ūdenssaimniecības sistēmas 

rekonstrukcijas projekti. Precizēt 8.tabulā 

iekļauto informāciju. 

 30.lpp.nodaļu par atkritumu 

apsaimniekošanu papildināt ar informāciju 

par kompostēšanas laukumu “Lindēs” Aronas 

pag. Lietderīgi pieminēt komersantus, kas 

otrreizējai pārstrādei pieņem metāllūžnus, 

nolietotus transporta līdzekļus. 

93  AP II daļā: 

 2.3.nodaļā kā iekšējo vājumu 

lauksaimniecības lielražošanas attīstībai 

varētu pieminēt lielu vienlaidu LIZ platību 

trūkumu. 

 2.5.nodaļā kā iekšējo vājumu vai 

draudu pieminēt iedzīvotāju nevēlēšanos 

pieslēgties pie centralizētajiem ūdensapgādes 

un kanalizācijas tīkliem. 

  

94 Dabas 

aizsardzības 

pārvalde 

Sadaļā “Novada esošā stāvokļa apraksts” 

Teiču DR norādāms kā lielākais augstā tipa 

purvs. Koriģēt informāciju par ĪADT 

pagastos – dabas pieminekļi arī ir ĪADT. 

  

95  AP tekstam numerācija neatbilst satura 

rādītājam. 

  

 

 


